
KRAJEVNA KONFERENCA
SZDL- KOG Kog,23.11.1982

NAŠI KRAJI.

Ko sonce že na Kogu sije 
in dela lep se dan, 
se v sivi megli koplje 
še Lačaves zaspan.
In polja ravna iz Vodranec 
te spremljajo še kar naprej, 
dokler te Vitan ne ustavi, 
za pot naporno te pripravi. 
Prečuden ti zagledaš svet, 
ko v Jastrebcih ustavi se pogled, 
ker veš da zdaj bo spet lepo, 
prijetno dobro in krasno.
Le Gomila tam prekrita 
s trto in gozdovi, 
v rahlo meglo je zavita, 
čudovito je pri nas 
pa naj bo letni, zimski čas.

ZADRAVEC BRANKO



UVODNIK

MISLI OB 29. NOVEMBRU

Čudovito je pri nas pa naj bo letni, zimski čas... so besede našega avto, 
avtorja pesmi na naslovni strani. Pa je res tako! Tako lepa je naša 
dežela, ki v teh poznojesenskih dneh praznuje svoj rojstni dan, 
- Ker ni vojne, poslušamo šumenje nočnega vetra, ki se igra v vejah 

brez pri dvorani...Med vojno smo poslušali daljno grmenje topov in 
granat, ki so porušile tudi naše hiše na Kogu.
Ker ni vojne, se ne bojimo večernega mraka. Naša okna so odgrnjena, 
da svetijo v temo kot tople oči in žarijo topolom tam daleč na 
Kogu.
Ker ni vojne, hodimo po cestah lahnih korakov, po asfaltirani cesti 
skozi našo krajevno skupnost.
Ker ni vojne, jemo bel kruh in vemo, da ga bomo jutri spet imeli, 
košček žemlje leži v jarku v prahu. Poberimo ga in si mislimo: ču
dovito je, da ni vojne.Vem: pri nas ni vojne, a krvava, smrtna vojna je 
je drugje po svetu, kjer ljudje umirajo od nasilja in lakote. Vojna 
je! In če primerjamo to, kar imamo danes, zakar je tekla tudi kri 
naših Kogovčanov, potem bomo še močnejši. Močni tako, da bomo izplu
li iz težav, ki nas delajo včasih mlačne, nikakor pa ne malodušne, 
izpluli bomo, ker smo izpluli že iz hujših težav. Kogovčani smo znani 
kot delavni ljudje in predvsem delati je treba v tem času in zaupati 
tistim ljudem, ki nam pomagajo voditi našo ladjo - domovino. Ne 
nasedajmo podtalnim in včasih že javnim nasprotnikom našega socia
lizma, ki nam ne žele pomagati, temveč pahniti še v večjo nesrečo. 
In tako kot slavimo v družini rojstni dan in imamo slavljenca radi, 
tako imejmo v teh dneh in vedno radi svojo domovino, stojmo ji ob 
strani kot so ji stali mnogi s puško v roki, danes pa za strogem 
v tovarni, danes pa na polju, vinogradu. In šlo nam bo, saj smo narod 
delovnih in ponosnih ljudi. Tudi Kogovčani smo to!

VABIMO VAS na proslavo ob 29. novembru, ki bo v petek, 26.11.1982 
ob 12. uri v šoli Kog. Isti dan ob 15. uri pa bo v Ormožu v dvorani 
občinska proslava ob 29. novembru.
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OB UKREPIH

Ukrepi, ki jih je objavil ZIS so naleteli na različno odmevnost tudi 
v naši KS, Ne hvalimo jih preveč, vendar se jih zavedamo, da so bili 
potrebni. Ukrepi se nanašajo predvsem na varčevanje z vsemi vrstami 
energije. Tudi široka varčevalna akcija med krajani lahko prihrani 
veliko dragocene energije vseh vrst, Vsak izmed nas naj si izdela 
svoj varčevalni načrt. Če doma ugasnemo dve izmed desetih žarnic, če 
uporabljamo bojler in štedilnik smoterno, poglejmo, če ni vključen kak 
motor brez potrebe. To so stvari, ki jih moremo in moramo storiti že 
danes. Če si bomo pomanjkanje solidarno porazdelili in bo vsak zmanj
šal porabo kolikor največ more, potem bo manj družin, ki bodo večere 
preživljale v temi.

TEMA DNEVA - PRESKRBA

Preskrba je še vedno ali čedalje bolj ned krajani tema dnevnih pogo
vorov. Krajani so nejevoljni, poleg tega pa še povzročajo dodatno zme
do z dodatnimi nakupi. Apeliramo na kupce, da bi kupovanje kritičnih 
artiklov potekalo bolj pošteno, bolj človeško. V tem obdobju vsak gle
da samo nase in se ne briga ali bo njegov sosed dobil blago, ki ga 
nima in ga nujno potrebuje, on sam pa si doma ustvarja malo "trgovinico". 
Potrošniški sveti bi morali vplivati in pomagati, da dosežemo enako
merno porazdelitev kritičnih artiklov. Tudi Kogovčani imamo potroš
niški svet, ki pa na žalost še ni začel delovati. Le-ta bi se moral 
nemudoma povezati s trgovino in se dogovoriti o pogojih in načinu 
prodaje. Naloga takega sveta bi bila med ostalim, da bi na 
potrošnike delovala s čimbolj objektivno informacijo in da bi vpli
vali na njihovo zavest, obnašanje pri nakupih.
Kogovčani smo trenutno lahko popolnoma zadovoljni s preskrbo v pri
merjavi z drugimi KS. Nejevoljo in nestrpnost ustvarjajo predvsem 
krajani, ki si želijo ustvariti "veliko ozimnico" na račun tistih 
občanov, ki nimajo časa in denarja hoditi od trgovine do trgovine, 
OB PRAVIČNI RAZDELITVI NE BO PRIŠLO DO POMANJKANJA V PRESKRBI!
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SPREMLJAMO DOGODKE...

AKCIJA NNNP - 82

V začetku septembra je potekala akcija NNNP 82. Urejali smo vaške 
poti, čistili jarke, urejali izvire pitnih voda. Na igrišču je bila 
vaja enot civilne zaščite in smotra vseh enot. Akcija je uspela. Kljub 
temu pa se je tudi tokrat našlo nekaj posameznikov, ki se niso udeleži
li akcije. Tu ne mislim tistih, ki so izostali iz opravičenih razlogov. 
Mislim na tiste, ki so poiskali ne vem kakšen izgovor in se izmikajo 
ne samo takšnim akcijam,ampak tudi drugim dolžnostim in obveznostim 
do svoje skupnosti. To so ljudje,ki so polni kritizerstva, sami pa ne 
prispevajo ničesar k razvoju svoje skupnosti. Upajmo, da bo takšnih 
drugo leto manj, pa ne zaradi teh napisanih besed, ampak iz spoznanja, 
da je vsaka takšna akcija uspešna le, če v njej vsi sodelujemo.

RAZVITJE LOVSKEGA PRAPORA

Lovska družina Kog je letos bila dokaj aktivna. Zraven skrbi za lo
višče in divjat, je članom uspelo obnoviti ostrešje na lovskem domu 
in urediti notranjost prostorov. Vrednost del je okrog l50.000- din. 
Posebna pozornost je bila posvečena razvitju lovskega prapora. Na sve
čanosti, dne 4.9.1982 je zraven razvitja prapora bila prirejena razsta
va, katero si je ogledalo veliko obiskovalcev. Naslednjega dne so si 
razstavo ogledali tudi šolarji pod strokovno razlago lovca.
Kogovški lovci so dali izdelati zelo lepo značko in plaketo LD Kog. 
Plaketo LD Kog bodo v bodoče podeljevali zaslužnim lovcem ter drugim 
zaslužnim občanom in organizacijam, kateri s svojo aktivnostjo prispe
vajo k zaščiti divjadi in narave.
Še z eno novostjo želimo seznaniti Kogovčane. Lovci imajo v Vodran- 

cih urejen prostor, kjer je okrog 150 divjih rac. Torej nova vrsta div
jadi na Kogu.

KONGRES MLADINE

Ponosni smo lahko , da nas je na kongresu zveze socialistične mladine 
Slovenije zastopala mladinka iz KS Kog, mladinka Mesarič Melita. O 
kongresu poroča naslednje:
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Kot delegat OK ZSMS Ormož sem se skupaj z drugimi delegati naše 
občine udeležila 11. kongresa ZSMS, ki je bil 23. in 24. oktobra 
v Novem mestu. Delo kongresa je bilo razdeljeno na pet delovnih sku
pin. Sama sem delala v komisiji za organiziranje prostega časa pri 
mladih. V svojem referatu sem izpostavila nekatere probleme preži
vljanja prostega časa v krajih odmaknjenih od kulturnih Športnih cen
trov .... Kakšne možnosti ima tu mlad človek? Nekdo bo rekel, da smo raz
vajeni. Saj smo najbrž res. A malo smešno bi bilo iti nazaj, medtem ko 
gre razvoj naprej. In ali ni prav tu, da mladi v prostem času lahke le 
berejo knjigo ali gledajo televizijo, tudi vzrok tolikšnega odhajanja 
mladine v kulturne in gospodarske centre? Velikokrat tako na glas 
poudarjeno: kulturo množicam in slehernemu delavcu, v resnici se 
zaradi pomanjkanja sredstev ta vedno bolj odmika od delovnih ljudi 
in tudi od mladega človeka.
Nekdo bo dejal: zakaj pa mladi ne organizirate neke množične prire- 
ditve? Vendar pa lahko iz lastnih izkušenj povem, da oraganizirati ne
ko široko akcijo brez ljudi usposobljenih zato, ni lahko. Zakaj gledamo 
pri vsaki kulturni in športni prireditvi skozi dinar, ko pa so vendar 
prisotni nekateri veliko bolj pomembni momenti kot pa denar? Ali je 
prav, da tukaj pretirano varčujemo s stredstvi, tu kjer človek najde 
sprostitev in tako spočit in duhovno močen lahko dela na svojem 
delovnem mestu? Kongres je mimo, uspehi pa bodo vidni ob samem delo
vanju slehernega mladega človeka. Kajti, če smo imeli kongres le za
radi kongresa, potem je to proč vržen denar.
Mladim in starejšim v KS pa bi rada položila na dušo še to. Ju
naško to, da kričiš tam, kjer te nihče ne sliši!

DA BOSTE VEDELI...
Naša OOZSMS je sodelovala na kvizu "Mladost v pesmi, besedi in spret
nosti, ki je bil v petek, 19.11.1982 v Središču ob Dravi. Načo organi
zacijo so zastopali: Čeh Jožica, Keček Andreja in Munda Miro. Na kvi
zu je sodelovalo devet ekip. Vsebina kviza je bila posvečena temi 
"Socializem in vojna" avtorja E. Kardelja. Naša ekipa je dosegla drugo 
mesto, zmagali pa so domačini, ki se bodo udeležili regijskega kviza. 
Čestitamo naši ekipi. Posebej pa se zahvaljujemo GD Vitan, ki so 
omogočili navijalcem in tekmovalcem prevoz na kviz in nazaj.
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ODKUP KMETIJSKIH PRIDELKOV

Ker se naši krajani ukvarjajo predvsem s kmetijsko proizvodnjo, smo 
vsi veseli, ko je letina obilna. Letos se je to zgodilo in res lahko 
govorimo o letini desetletja. Predvsem se to nanaša na pridelek in 
odkup 105 vagovov grozdja, ki je bilo odkupljeno preko odkupne posta
je Vitan. Po zaslugi podjetnega vodja odkupa Jožeta Kolariča, smo 
Kogovčani uspeli letos prodarti tudi 120 ton industrijskega sadja, 
ki je v preteklih letih večinoma zgnilil v sadovnjakih. Poleg tega 
je bilo odkupljeno l30 ton rdeče pese, 170 ton pšenice in 550 ton 
krompirja (slednji tudi z drugih področij).
V današnji bitki za hrano nedvomno lep uspeh!
Dokončnih podatkov o odkupu sladkorne pese še nimamo, prav tako o 
sklenitvi pogodb za setev sladkorne pese. Upajmo, da jih bo še več!

AKCIJA ŠOLSKE MLADINE

Tudi učenci šole na Kogu so pomagali pri spravilu grozdja v kombina- 
tovih goricah. Nabrali so ga 16 ton. Drobne ročice- a velik rezultat!

NABIRALNA AKCIJA ZA ŠOLSKO KUHINJO

V prejšnjih Novicah smo pozvali Kogovčane, da bi priskočili na po
moč s prostovoljnimi prispevki živil za šolsko kuhinjo. Težko smo 
napisali to prošnjo, ker nismo vedeli, kakšen bo odziv. Danes si ne 
moremo oprostiti, da smo sploh lahko dvomili o vaši solidarnosti. 
Kako se zahvaliti za to radodarnost? Vsem tistim v vseh posameznih 
vaseh, ki so prispevali krompir, fižol, čebulo, česen, zelje, moko, jajca, 
bučno olje, piščance, jabolke -HVALA! Seznam poimenskih darovalcev 
bi bil zelo dolg, pa tudi tega nekateri darovalci niso želeli. Zelje 
smo naribali, krompir in jabolka ustrezno vskladiščili. Pri nabiralni 
akciji so pomagali aktivisti RK. Tudi njim HVALA! Vsem se bodo odol- 
žili šolski otroci s svojim uspehom v šoli in s kulturnimi prire
ditvami skozi vse šolsko leto.

SREČANJE UKRADENIH OTROK
Vzeti materi otroka, majhnega in nebogljenega ali pa že večjega, ki 
prav tako rabi materino roko za vodilo v življenje, je najhujše, 
kar se je dogajalo med drugo svetovno vojno.
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V soboto je bilo na Kogu srečanje "ukradenih otrok" iz
naše občine. Besede, izrečene iz ust tistih med vojno tako nesreč
nih otrok, so se vsem poslušalcem zarezale globoko v srce. Največja 
škoda je, da teh besed ni slišala naša mladina. To je zgodovinska 
ura, ki je ne more podati noben predavatelj. Izpove jo lahko samo 
srce, ki je v tistih strahotah vojne bilo prikrajšano za največjo 
vrednoto - svojo mater in domovino in so strahote vojne preživlja
li v taboriščih smrti.

DAN OSTARELIH

V soboto, 20.11.1982 je bil na Kogu "dan ostarelih krajanov".V naši 
KS je bilo povabljenih 129 starih nad 70 let. Najstarejša krajanka 
je Koroša Elizabeta iz Gomile, rojena 7.10.1892 in najstarej
ši krajan Orešnik Peter iz Jastrebec, rojen 10.10.1896.
Srečanja se je udeležilo okoli 50 krajanov in škoda, da ob tako le
pem vremenu ni prišlo več povabljenih. Morda je pot na Kog za mar
sikatere noge predolga. Na domu smo obiskali 19 naših nepokretnih 
krajanov. Vsem sobotnim slavljencem želimo še mnogo, mnogo zdravih 
let!

POROČILA

0 VODOVODU

Primarni vod iz Miklavža je narejen do Lačavesi in se v letu 
1983 poveže z vodovodom na "Klumpi".
Za naselje Vitan(do poslovalnice) je sklenjena pogodba z izva
jalcem del in denar nakazan za primarne vode. Po predračunu bi 
uporabniki plačali 35.000 din. Komunalno podjetje se je obvezalo, 
da bo dela končalo do Novega leta.

IZGRADNJA MRTVAŠNICE

Izgradnja mrtvašnice je v sklepni fazi. Potrebna so še nekatera 
drobna dela in ureditev okolja, kar se bo opravilo v spomladan
skem času. Stroški gradnje so pokriti iz krajevnega samoprispev
ka. Torej so neutemeljene govorice, ki krožijo, da je bilo prema
lo sredstev ter da bo potrebno dodatno zbirati sredstva za ta 
objekt.
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TELEFON NA KOGU BO!

Več kot dve leti si Kogovčani aktivno prizadevamo, da bi dobili 
avtomatsko telefonsko povezavo. Manjkalo je materiala, denarja, 
in volje na strani Kogovčanov in na drugi strani (PTT).

Če smo lani v NOVICAH napisali, da si bomo voščili Novo leto 1982 po 
telefonu, se vam odbor za "telefoniado" opravičuje, ker smo zagradili 
le za 365 dni.
"Telefon" že delajo. PTT montira telefonski kabel od Miklavža do pošte 
Kog. Na pošti Kog bo že letos 80 prostih priključkov. Res je, da se 
letos vsi ne bomo mogli priključiti. Obstoječi naročniki telefona 
in tisti, ki so blizu glavnemu vodu, bodo že letos priključeni (ca 
20 priključkov).
Svet krajevne skupnosti je sklenil, da bo iz sredstev KS poravnal 
priključek od pošte Miklavž do pošte Kog in da ostali stroški breme
nijo posamezne naročnike.(Teh je do danes 62). Naročniki so do sedaj 
plačali akontacijo v znesku 20.000 din. Računamo, da bo treba dati še 
20.000 din, če bomo hkrati opravili mnogo dela in če bomo poskrbeli 
za dovoz akacijevih in kostanjevih drogov.
P oz і v a m o vse krajane, da sodelujejo pri napeljavi telefona 
na Kog! Telefon bo koristil vsem - tudi, tistim, ki trenutno niso naroč
niki.

VOLITVE ORGANOV KRAJEVNE SKUPNOSTI KOG

Članom organov KS poteka mandat. Volitve novih članov organov KS 
bodo februarja 1983. Koordinacijski odbor za kadrovska vprašanja 
pri krajevni konferenci SZDL na Kogu je na svoji seji v ponedeljek, 
15.11.1982 razpravljal o možnih kandidatih za vodilne funkcije v KS. 
Predlogi za predsednika skupščine KS in sveta KS so naslednji:

predsednik skupščine KS: KLANJ ČAR Janko iz Vodranec

predsednik Sveta KS: PEVEC Milan s Koga

Nadalje so bili evidentirani naslednji krajani za celoten svet KS: 
Pokrivač Jože, Belovič Franc, Mlinarič Ivan, Pevec Milan, Stanko Čurin, 
Ratek Vinko, Prapotnik Jelka, Mesarič Milka, Vnuk Peter, Orešnik Darko, 
Kuharič Mirko, Pukšič Gizela, Zabavnik Drago, Klanjčar Janko, Lašič Miran, 
Munda Viktor, Novak Štefan, Borko Viktor, Keček Julijana, Kolarič Ema, 
Zadravec Jože, Volaj Ivan, Ros Anica, Lah Ivica, Luskovič Matija, 
Zadravec Miran.
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PROBLEMSKA KONFERENCA SZDL KOG

V torek- 23.11.1982 je potekala v šolskih prostorih problemska kon
ferenca SZDL Kog. O sklepih s te konference bomo napisali v na
slednji številki NOVIC.

OBVESTILO

NEVARNOST STEKLINE

Že dolgo je od tega, ko smo začeli resno opozarjati na nevarnost ste
kline. Toda tokrat je neposredna nevarnost tu!
V Podgorcih je kmet pokončal na svojem dvorišču lisico, za katerero so
v Ljubljani ugotovili, da je stekla.

- Mi vsi občani v občini Ormož smo torej neposredno ogroženi od ste
kline.
-Kaj lahko storimo v svojo zaščito in v zaščito drugih?

-psa in mačko moramo izolirati od okolja (pse privezati, mačke 
zapreti)!

-takoj obvestiti najbližjega lovca, če posumite na steklo lisico, 
psa ali mačko!

-Mrtvih ali pokončanih živali, ki kažejo znake stekline, se ne 
dotikajte golimi rokami!

-Najbolje je, če mrtvo žival zavarujete in takoj pokličete lovca 
ali veterinarja! Živali ne smete zakopati!

STEKLINA JE SMRTNO NEVARNA!
- Lovci so zadolženi, da pokončajo vsa pse in mačke, ki se izven ogra 

jenih dvorišč prosto gibljejo (tudi v spremstvu lastnikov, če niso 
pripeti).

-Lovci morajo pospešeno loviti lisice in jazbece, ki so glavni 
prenašalci stekline.

- KOGOVČANI! Bodimo previdni in disciplinirani!
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ZIMSKI DELOVNI ČAS TRGOVIN

Opazili ste že, da je pričel veljati zimski delovni čas trgovin. 

TRGOVINA NA KOGU:

7.30 do 15. ure, sobota od 7.30 do 12. ure

TRGOVINA NA VITANU: ni spremembe

KRAJEVNI URAD: od 8. ure do 16. ure, sreda od 8. do 18. ure

VOZNI RED AVTOBUSOV: Želeli smo vam sporočiti spremembe avtobusnih 
voznih redov, pa do izida NOVIC nismo dobili vseh podatkov. Danes le 
to, da vozijo še vsi avtobusi, razen avtobusa ob 11. uri v Ljutomer 
in zvečer iz Ljutomera na Kog.

XXX

Zaradi veliko drugih prispevkov, je tokrat izpadla stran za razvedrilo. 
Danes preberite nekaj "ta resnih" varčevalnih nasvetov.

VARČUJEMO LAHKO:

Z DENARJEM: Z denarjem najlepše varčujejo tisti, ki ga nimajo...

Z OВLEKO: Najboljši način varčevanja z obleko je zelo preprost: 
hodite goli!

Z BENCINOM : Začnimo hoditi peš ali pa se voziti s kolesom...

S KAVO: Namesto kave, začnimo piti čaj z "žganico"...

Z OBUTVIJO: Čevlje nosimo od deset do petnajst let...

Gradivo za NOVICE prispevali: Melita Mesarič, Luskovič Matija, 
Drago Zabavnik, Pevec Anica

Gradivo zbral in uredil: PEVEC Milan
Razmnožila v 350 izvodih ZABAVNIK Vera


